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1. Het Alfabet

1. HET ALFABET EN DE UITSPRAAK

naam van de letters hoofdletters kleine letters (school)uitspraak

alfa a[lfa A a a
bêta bh̀ta B b b
gamma gavmma G g g (als in ’t Engels ‘good’)1

delta devlta D d d
epsilon e] yilovn E e e
dzêta zh̀ta Z z dz
êta h\ta H h ê (als in ’t Frans ‘bête’)
thêta qh̀ta Q q th
iota ijẁta I i i
kappa kavppa K k k
labda lavmbda L l l
mu mù M m m
nu nu` N n n
ksi xì X x ks
omikron o] mikrovn O o o
pi pì P p p
rho rJẁ R r r
sigma sìgma S s, ~2 s
tau taù T t t
upsilon u] yilovn U u u
phi fì F f f
chi cì C c kh/ch (harde g)
psi yì Y y ps
omega w\ mevga W w oo
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1 Vóór een g, k, c of x werd de g uitgesproken als
onze ng in bv. bang: a[ggelo~ (uitspraak: angelos),
a[gkura, e[gco~, sfivgx.

2 ~ wordt geschreven aan het eind van een woord:
stavsi~.

2. KLINKERS EN TWEEKLANKEN

De klinkers:
e en o zijn kort,
a, i en u zijn kort of lang,
h en w zijn lang.

De tweeklanken zijn ((school)uitspraak):
ai aj
ei ei (oorspronkelijk ee, als in ‘zee’)
oi oj
au au
eu ui (oorspronkelijk eew, als in ‘eeuw’)
ou oe (oorspronkelijk oo, als in ‘doos’)
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2. Bijzonderheden

1. DE IOTA SUBSCRIPTUM

Bij een lange klinker staat de iota onder de klinker:
lange a + i: a/ aaj

h + i: h/ êj
w + i: w/ ooj

Zo’n ‘erondergeschreven’ iota heet iota subscriptum.

2. DE SLOT -n

Bij de overzichten van de naamwoorden en werk-
woorden zie je vaak aan het eind van een woord de
aanduiding -(n). Dit betekent dat deze -n er wél of niet
kan staan. Hij wordt vaak weggelaten vóór woorden
die met een medeklinker beginnen:
ÔHraklh̀~ oujk e[sti qeov~
ÔHraklh̀~ ejstin h{rw~

3. UITVALLEN VAN DE EINDKLINKER

De korte a, e, i of o kunnen uitvallen als het volgende
woord met een klinker begint. Dit heet elisie (Latijn:
‘uitstoting’):
oJ d∆ ÔHraklh̀~ (d∆ i.p.v. de;)
toùt∆ ejstivn (toùt∆ i.p.v. toùto)
ajll∆ ejgwv (ajll∆ i.p.v. ajlla;)

4. DE LEESTEKENS

De Griekse leestekens zijn gelijk aan de onze, op twee
na:
- als vraagteken (?) wordt de punt-komma (;)

gebruikt
- een hoge punt (:) wordt gebruikt bij wijze van onze

punt-komma (;) of dubbele punt (:).

3. Spiritus en accenten

1. SPIRITUS ASPER EN LENIS

Begint een woord met een klinker of tweeklank, dan
staat daarop een zgn. spiritus (een ‘kommaatje’):

∆ = spiritus lenis (Latijn: ‘zachte ademtocht’): 
ajkrovpoli~ burcht (uitspraak ‘akropolis’)

Ô = spiritus asper (‘harde ademtocht’): 
h{rw~ held (uitspraak ‘hêroos’)

Onthoud

Spiritus lenis is in de uitspraak niet als een aparte
klank hoorbaar.
Spiritus asper stelt een h-klank voor.

Let op de spiritus bij hoofdletter en tweeklank: 
- bij een hoofdletter staat de spiritus ervóór: 

ÔHraklh~̀ Herakles,
- bij een tweeklank staat de spiritus op de tweede

klinker:
aujtov~ zelf

Ook een r heeft aan het begin van een woord een
spiritus asper:
rJa/vdio~ gemakkelijk

2. DE ACCENTEN

Bijna alle Griekse woorden hebben een accent. 
De accenten zijn: V (acutus), ;(gravis) of   `(circumflexus).

Het Griekse accent was een muzikaal accent: een let-
tergreep met accent klonk hoger dan een lettergreep
zonder accent:
- de acutus ( v) duidt een klimmende toon aan,
- de circumflexus ( `) een klimmend-dalende toon, en
- de gravis ( ;) een half-klimmende toon.

B
I
J
Z

O
N

D
E

R
H

E
D

E
N

, 
S

P
I
R

I
T

U
S

 E
N

 A
C

C
E

N
T

E
N

 1
.2

-3

Grammatikos 2021 opmaak  19-03-2021  08:59  Pagina 13



14

Het accent V (acutus) staat op de laatste, voorlaatste of
voorvoorlaatste lettergreep. De acutus kan alleen op 
de voorvoorlaatste staan als de slotklinker kort is:
pathvr vader
despovth~ meester
a[nqrwpo~ mens

Het accent  ` (circumflexus) staat op de laatste of voor-
laatste (lange) lettergreep. De circumflexus kan alleen 
op de voorlaatste staan als de slotklinker kort is:
ÔHraklh~̀ Herakles
doùlo~ slaaf

Een acutus v op de laatste lettergreep wordt gravis ; als
een geaccentueerd woord volgt:
path;r qeẁn vader der goden

Het accent kan helpen woorden te onderscheiden:
oJ ∆Acilleu;~ zhtei ̀to;n ”Ektora

Achilles zoekt Hektor
zhvtei to;n ”Ektora

zoek Hektor (gebiedende wijs)

oujk ejgwv, ajlla; suv niet ik, maar jij
ta; a[lla dwr̀a de andere geschenken

tiv~… wie?
ti~ iemand
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1. Algemeen

1. HET BEPAALD LIDWOORD

Er zijn in het Grieks mannelijke, vrouwelijke en onzij-
dige lidwoorden. Er zijn alleen bepaalde lidwoorden:
oJ, hJ, tov (Nederlands: ‘de’, ‘het’). Zij geven het geslacht
aan van de naamwoorden waar ze bij horen.

2. DE NAAMVALLEN

De lidwoorden met het erbij horend naamwoord
hebben verschillende uitgangen. Met deze uitgangen
worden de naamvallen kenbaar gemaakt. Het lid-
woord heeft hetzelfde geslacht, naamval en getal
(enkel- en meervoud) als het erbijhorend naamwoord.
Dit heet congruentie: het lidwoord congrueert met
het zelfstandig naamwoord. Het Grieks heeft vijf
naamvallen en iedere naamval heeft zijn eigen functie.
De meest voorkomende functies ervan zijn:
1. Nominativus (eerste naamval): geeft aan het

onderwerp, het naamwoordelijk deel van het
gezegde en de aangesproken persoon

2. Genitivus (tweede naamval): geeft een relatie tot
een ander naamwoord aan, o.a. de bezitter: 
‘van . . .’, en is aanvulling bij bepaalde werkwoor-
den, bijvoeglijke naamwoorden en voorzetsels

3. Dativus (derde naamval): geeft o.a. het mee-
werkend voorwerp aan en (bij zaken) de oorzaak
waardoor of het middel waarmee iets gebeurt. 
Ook wordt het als een aanvulling bij bepaalde
werkwoorden, bijvoeglijke naamwoorden en
voorzetsels gebruikt

4. Accusativus (vierde naamval): geeft o.a. het lijdend
voorwerp aan en is aanvulling bij voorzetsels

5. Vocativus: geeft de aangesproken persoon aan,
maar hiervoor wordt meestal de nominativus
gebruikt.

In Hoofdstuk 9 worden de functies van de naamvallen
stuk voor stuk besproken.

2. Overzicht van het lidwoord

mnl. vrl. onz.

nom. ev. oJ hJ tov
gen. toù th̀~ tou`
dat. tw/` th/` tw/`
acc. tovn thvn tov

nom. mv. oiJ aiJ tav
gen. tẁn twǹ twǹ
dat. toì~ tai~̀ toi~̀
acc. touv~ tav~ tav

Onthoud 1

Het mannelijk en onzijdig lidwoord hebben in alle
naamvallen dezelfde vormen, behalve in de nomina-
tivus en accusativus.

Onthoud 2

De nominativus en de accusativus onzijdig hebben
altijd dezelfde vorm.

Onthoud 3

De nominativus en accusativus van het onzijdig
meervoud gaat altijd uit op -a.

Onthoud 4

De genitivus meervoud van het mannelijk, vrouwelijk
en onzijdig gaat altijd uit op -wn (Je kunt hieraan dus
niet het geslacht herkennen).

2 HET LIDWOORD
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3. Het gebruik van het lidwoord

a. Terugverwijzend
Het Grieks kent alleen het bepaalde lidwoord. Het
wijst terug naar een al eerder genoemde persoon of
zaak. Een zelfstandig naamwoord zonder lidwoord
vertalen we vaak met ‘een’: 
ejntau`qa levwn oijkei` 

daar woont een leeuw
oJ de; levwn sphvlaion oijkei`

de leeuw woont in een grot

b. Als bezittelijk voornaamwoord
Het lidwoord wordt vaak gebruikt wanneer er sprake
is van iets dat iemand bezit of bij hem hoort: 
oJ ÔHraklh̀~ to; tovxon fevrei

Herakles draagt z’n boog
sẁ/ze tou;~ fivlou~

red je vrienden

c. Bij naamwoordelijk deel van het gezegde
Bij eijmiv ‘zijn’ en givgnomai ‘worden’ staat het naam-
woordelijk deel van het gezegde zonder lidwoord
wannneer het nieuwe informatie bevat:
ÔHraklh̀~ ejstin h{rw~

Herakles is een held
∆Afrodivth ejsti;n aijtiva

Afrodite is de oorzaak
Het lidwoord staat er wél bij als het naamwoordelijk
deel van het gezegde al bekend is uit het vooraf-
gaande:
oJ d∆ ∆Iovlaov~ ejstin oJ fivlo~

Jolaos is de/zijn vriend

d. Bij eigennamen
Bij eigennamen kunnen lidwoorden staan:
(oJ) ÔHraklh~̀ Herakles
(aiJ) ∆Aqh̀nai Athene

e. Substantiveren (‘tot zelfstandig naamwoord
maken’)
Het lidwoord kan een bijvoeglijk naamwoord, infini-
tivus, participium, voorzetsel-groep en een bijwoord
tot zelfstandig naamwoord (substantivum) maken:
oiJ a[ristoi de besten
to; levgein het spreken
oJ levgwn de spreker
oiJ peri; ∆Alevxandron

Alexander en zijn omgeving
oiJ nu`n

de mensen (van) nu, de tegenwoordige mensen

f. Als aanwijzend voornaamwoord
Het lidwoord wordt soms als aanwijzend voornaam-
woord gebruikt, zoals in de vaste verbinding:
oJ mevn. . . oJ dev

deze . . . die, de een . . . de ander
oiJ mevn. . . oiJ dev

sommigen . . . anderen

oJ dev, hJ dev, to; dev (en ook de meervoudsvormen) aan
het begin van een zin slaan terug op een zojuist
genoemde persoon of zaak en zijn nooit gelijk aan het
onderwerp van de voorafgaande zin:
parekavlesa tou;~ geivtona~: oiJ de; h\lqon

ik nodigde de buren uit; (en) zij kwamen
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1. Algemeen

1. DE NAAMVALLEN

In het Grieks heeft het zelfstandig naamwoord (sub-
stantivum) verschillende uitgangen. Met deze uitgan-
gen worden de naamvallen kenbaar gemaakt. Het
Grieks heeft vijf naamvallen, namelijk nominativus,
genitivus, dativus, accusativus en vocativus (de aange-
sproken persoon, meestal gelijk aan de nominativus).

2. DE VERBUIGINGSGROEPEN

De verschillende vormen (naamvallen) van een zelf-
standig naamwoord worden ondergebracht in een ver-
buigingsgroep of declinatie. Het Grieks kent drie van
zulke verbuigingsgroepen:
1. De h/a-groep (eerste declinatie). De woorden van

deze groep hebben een stam op -a. De nominati-
vus gaat uit op:
a. -h (gen. -h~), bijv. hJ mavch strijd
b. -a– (gen. -a–~), bijv. hJ cwvra land, streek
c. -a+ (gen. -h~), bijv. hJ qavlatta zee
d. -h~ (gen. -ou), bijv. oJ despovth~ heerser, 

meester
e. -a~ (gen. -ou), bijv. oJ neaniva~ jongeman

Onthoud 1

Tot de h/a-groep behoren de
- vrouwelijke woorden op -h/-a
- mannelijke woorden op -h~/-a~

2. De o-groep (tweede declinatie). De woorden van
deze groep hebben een stam op -o. De nomina-
tivus gaat uit op:
a. -o~ (gen. -ou), bijv. oJ doùlo~ slaaf
b. -on (gen. -ou), bijv. to; qhrivon dier
c. -ou~ (gen. -où), bijv. oJ nou~̀ verstand
d. -oùn (gen. -où), bijv. to; ojstoùn bot

Onthoud 2

Tot de o-groep behoren de
- mannelijke woorden op -o~/-où~
- onzijdige woorden op -on/-oùn
- enkele vrouwelijke woorden op -o~

3. De gemengde groep (derde declinatie). Hiertoe
behoren alle woorden die niet tot de h/a- of 
o-groep behoren. De stam kan uitgaan op een
medeklinker of klinker. Om de medeklinker-stam
te kennen moet je de genitivus weten. Deze wordt
in woordenlijsten, aantekeningen en woorden-
boeken opgegeven. De genitivus-uitgang -o~ staat
namelijk achter de stammedeklinker. Ook de
uitgangen van de andere naamvallen komen
achter deze medeklinker. Er zijn vier groepen te
onderscheiden:
a. Woorden waarvan de stam eindigt op een 

medeklinker, bijvoorbeeld:
- oJ swthvr (gen. swth̀ro~) redder

(stam op -r)
- oJ pathvr (gen. patrov~) vader

(stam op -ter/-tr)
- oJ Kuvklwy (gen. Kuvklwpo~) Cycloop

(stam op -p)
- to; sẁma (gen. swvmato~) lichaam

(stam op -t)
- hJ gunhv (gen. gunaikov~) vrouw

(stam op -k)
- hJgemwvn (gen. hJgemovno~) aanvoerder

(stam op -n)
- oJ levwn (gen. levonto~) leeuw

(stam op -nt)

b. Woorden waarvan de stam eindigt op een -s, 
bijvoorbeeld:
- to; e[qno~ (gen. e[qnou~) volk
- (oJ) Swkravth~ (gen. Swkravtou~) Sokrates
- (oJ) ÔHraklh~̀ (gen. ÔHraklevou~) Herakles

c. Woorden waarvan de stam eindigt op een 
klinker, bijvoorbeeld:
- hJ povli~ (gen. povlew~) stad
- oJ basileuv~ (gen. basilevw~) koning
- oJ ijcqu~̀ (gen. ijcquvo~) vis

d. Woorden met een onregelmatige verbuiging:
- hJ naù~ (gen. newv~) schip
- (oJ) Zeu~̀ (gen. Diov~ of Zhnov~) Zeus

3 HET ZELFSTANDIG NAAMWOORD
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2. Overzicht zelfstandig naamwoord

a/h-groep strijd streek zee meester jongeman

nom. ev.1 hJ mavch hJ cwvra hJ qavlatta oJ despovth~ oJ neaniva~
gen. th̀~ mavch~ th~̀ cwvra~ th̀~ qalavtth~ toù despovtou toù neanivou
dat. th/ ̀ mavch/ th/` cwvra/ th/ ̀ qalavtth/ tw/` despovth/ tẁ/ neaniva/
acc. th;n mavchn th;n cwvran th;n qavlattan to;n despovthn to;n neanivan
voc. (w\) devspota (w\) neaniva

nom. mv.1 aiJ mavcai aiJ cẁrai aiJ qavlattai oiJ despovtai oiJ neanivai
gen. tẁn macẁn twǹ cwrẁn twǹ qalattẁn tẁn despotẁn twǹ neaniw`n
dat. taì~ mavcai~ tai~̀ cwvrai~ tai~̀ qalavttai~ toì~ despovtai~ toì~ neanivai~
acc. ta;~ mavca~ ta;~ cwvra~ ta;~ qalavtta~ tou;~ despovta~ tou;~ neaniva~

o-groep slaaf dier geest bot

nom. ev.1 oJ doùlo~ to; qhrivon oJ noù~ to; ojstoùn*
gen. toù douvlou toù qhrivou toù noù toù ojstoù
dat. tw/ ̀ douvlw/ tw/ ̀ qhrivw/ tw/ ̀ nw/` tw/` ojstw/`
acc. to;n doùlon to; qhrivon to;n nou`n to; ojstoùn
voc. (w\) doùle

nom. mv.1 oiJ doùloi ta; qhriva oiJ noì ta; ojstà
gen. tẁn douvlwn tẁn qhrivwn tẁn nw`n twǹ ojstẁn
dat. toì~ douvloi~ toi~̀ qhrivoi~ toì~ noì~ toi~̀ ojstoì~
acc. tou;~ douvlou~ ta; qhriva tou;~ noù~ ta; ojstà          * Niet in de CvTE-lijst

1 Naast enkelvoud en meervoud kent het Grieks ook een ‘tweevoud’, de zgn. dualis. Zie Appendix 1 op pag. 143.

Onthoud 1

1. Nominativus en accusativus onzijdig hebben
altijd dezelfde vorm.

2. Nominativus en accusativus onzijdig meervoud
gaan altijd uit op -a.

Onthoud 2

r, e, i regel: na r-, e- en i- volgt geen h, maar a.

Let op 1

dubbelvorm cwvra~: 1. gen. enk.
2. acc. mv.

Let op 2

oJ uiJov~ ‘zoon’ wordt verbogen als oJ doùlo~. Daarnaast
komen de volgende vormen voor:
enk.: toù uiJevo~, tw/ ̀uiJeì
mv.: oiJ/tou;~ uiJeì~, twǹ uiJevwn, toi~̀ uiJevsi(n)
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gemengde groep: medeklinkergroep
redder vader lichaam vrouw leeuw

nom. ev. oJ swthvr oJ pathvr to; sẁma hJ gunhv oJ levwn 
gen. toù swthr̀o~ tou ̀ patrov~ tou ̀ swvmato~ th~̀ gunaikov~ tou ̀ levonto~
dat. tw/ ̀ swthr̀i tw/ ̀ patriv tw/ ̀ swvmati th/ ̀ gunaikiv tw/ ̀ levonti
acc. to;n swthr̀a to;n patevra to; sẁma th;n gunaìka to;n levonta
voc. (w\) pavter (w\) guvnai*

nom. mv. oiJ swthr̀e~ oiJ patevre~ ta; swvmata aiJ gunaìke~ oiJ levonte~
gen. tẁn swthvrwn twǹ patevrwn tẁn swmavtwn twǹ gunaikw`n tẁn leovntwn
dat. toì~ swth̀rsi(n) toì~ patravsi(n) toì~ swvmasi(n) taì~ gunaixiv(n) toì~ levousi(n)
acc. tou;~ swthr̀a~ tou;~ patevra~ ta; swvmata ta;~ gunaìka~ tou;~ levonta~

gemengde groep: medeklinkergroep op -o~/-h~ (stam op s)
volk Sokrates Herakles

nom. ev. to; e[qno~ (oJ) Swkravth~ (oJ) ÔHraklh̀~ 
gen. toù e[qnou~ (< e-o~) (toù) Swkravtou~ (< e-o~) (toù) ÔHraklevou~ (< -eve-o~)
dat. tw/ ̀ e[qnei (tw/)̀ Swkravtei (tw/)̀ ÔHrakleì
acc. to; e[qno~ (to;n) Swkravth (< e-a) (to;n) ÔHrakleva
voc. (w\) Swvkrate~ (w\) ÔHravklei~

nom. mv. ta; e[qnh (< e-a)
gen. tẁn ejqnẁn
dat. toì~ e[qnesi(n)
acc. ta; e[qnh

gemengde groep: klinkergroep/onregelmatige groep
stad koning vis schip Zeus

nom. ev. hJ povli~ oJ basileuv~ oJ ijcqu~̀ hJ naù~ (oJ) Zeuv~
gen. th̀~ povlew~ toù basilevw~ toù ijcquvo~ th~̀ newv~ (toù) Diov~ / Zhnov~
dat. th/ ̀ povlei tw/ ̀ basileì tw/ ̀ ijcquvi> th/ ̀ nhi? (tw/)̀ Diiv / Zhniv
acc. th;n povlin to;n basileva to;n ijcqu`n th;n nau`n (to;n) Diva / Zh̀na
voc. (w\) basileu` (w\) Zeu`

nom. mv. aiJ povlei~ oiJ basileì~ oiJ ijcquve~ aiJ nh̀e~
gen. tẁn povlewn tẁn basilevwn tẁn ijcquvwn tẁn new`n
dat. taì~ povlesi(n) toì~ basileus̀i(n) toì~ ijcquvsi(n) taì~ nausiv(n)
acc. ta;~ povlei~ tou;~ basileva~ tou;~ ijcqu~̀ ta;~ naù~
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Let op 1

De dativus meervoud gaat uit op -si of -sin: de slot-n
wordt vaak weggelaten wanneer het volgende woord
begint met een medeklinker.

Let op 2

Op dezelfde manier als oJ pathvr gaan: 
hJ mhvthr (mhtrov~) de moeder (stam mhtr-/mhter-), 
hJ qugavthr (qugatrov~) de dochter (stam qugatr-/
qugater-), 
hJ gasthvr (gastrov~) de maag (stam gastr-/gaster-)

Onthoud

Bij de uitgangen van e[qno~, Swkravth~ en ÔHraklh~̀
vindt samentrekking van klinkers plaats: 
e + o~ → ou~ (gen.enk.)
e + a → h (soms a) (acc. manl. enk. én nom/acc. onz. mv.)
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3. Bijzonderheden zelfstandig naamwoord
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1. VROUWELIJKE WOORDEN OP -o~

Een klein aantal woorden van het type doùlo~ is
vrouwelijk (dus met lidwoord hJ). De verbuiging van
deze woorden is als die van doùlo~:
ejn th/` kalh`/ nhvsw/ op het mooie eiland
Veel voorkomende woorden zijn:
hJ nh̀so~ het eiland
hJ oJdov~ de weg
hJ novso~ de ziekte
hJ parqevno~ het meisje
hJ qeov~ de godin (maar: oJJ qeov~ de god)
Ook de namen van vele steden en (ei)landen op -o~
zijn vrouwelijk, bijvoorbeeld:
(hJ) Kovrinqo~ Korinthe
(hJ) Dh̀lo~ Delos

3. SAMENTREKKING BIJ e[qno~/Swkravth~-
GROEP

Woorden van het type e[qno~ en Swkravth~ hebben
een stam op -e~. De slot-s verdwijnt vóór de uitgang,
waarna de -e- samentrekt met de klinker van de
uitgang:
e + o → ou (bijv.: e[qne-o~ → e[qnou~)
e + a → h (soms a i.v.m. r, e, i-regel 

(bijv.: e[qne-a → e[qnh)

Let op

Door e + a → h lijkt de regel ‘nom. + acc. mv. onzijdig
altijd op a’ niet op te gaan.

2. DE DATIVUS MEERVOUD BIJ MEDEKLINKERSTAMMEN

De dativus meervoud van de woorden met stam op medeklinker vertoont een paar bijzonderheden:
andere spelling (k/g/c + s > x), uitval van medeklinkers (zoals de t of n) en/of klankverandering. 
Zie hiervoor onderstaand schema:

k/g/c + s → x
p/b/f + s → y
t/d/q + s → s (t/d/q verdwijnen voor s)
n + s → s (n verdwijnt voor s)
kt + s → x (t verdwijnt, k + s = x)
nt + s → s (t verdwijnt, n valt uit, de voorafgaande klinker wordt verlengd, 

bijvoorbeeld o > ou, a > a–)

Voorbeelden:
hJ nuvx (nuktov~) de nacht dat. mv. nuxiv(n) uit nukt-siv(n): kts > x
oJ Kuvklwy (Kuvklwpo~) Kykloop/Cycloop Kuvklwyi(n) uit Kuvklwp-si(n): ps > y
to; sẁma (swvmato~) het lichaam swvmasi(n) uit swvmat-si(n): ts > s
hJ frontiv~ (frontivdo~) de zorg frontivsi(n) uit frontivd-si(n): ds > s
oJ hJgemwvn (hJgemovno~) de aanvoerder, de gids hJgemovsi(n) uit hJgemovn-si(n): ns > s
oJ levwn (levonto~) de leeuw levousi(n) uit levont-si(n): onts > ous
pavnte~ (pavntwn) alle(n) pàsi(n) uit pant-si(n): ants > a–s
oJ ajnhvr (ajndrov~) de man ajndravsi(n) uit ajndr-si(n): drs > dras
oJ pathvr (patrov~) de vader patravsi(n) uit patr-si(n): trs > tras
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